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Balleskolen  

Skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag den 21. september 2021 (18:00-21:00) 

 

Sted: 6. årgang lokaler 
Mødeleder: Søren Ærbo Simonsen Ordstyrer: Rikke Kraskow 

Dagsordensansvarlig: Søren Ærbo Simonsen 

Referent: Pia Nielsen 

 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: Bo Nikolajsen, Dorte Vestergaard Christensen, Rikke Kraskow, 

Simon Ø. Foldager, Søren Simonsen, Ulrik Rønne Antonsen, Ulrik Skousbøll Christensen.  

Medarbejderrepræsentanter: Diana Gyldenløve & Stine Therkildsen 

Elevrepræsentanter: Emil Fuks (7.c) & Rune Sostack (8.y) 

Sekretariat/skoleledelse: Pia Nielsen, Vibeke Rod 

Afbud: Søren med virtuelt. Ulrik A med 18.20-20.00 

 

REFERAT 
 

18.00-18.15 Intro 
18.00-18.15 

Beslutning 
Godkendelse af dagsorden & punkter til eventuelt 
Godkendt 

 
18.15-20.45 Punkter  

18.15-18.30 

Orientering 
Rigets tilstand 
v. ledelsen 

 

Kort orientering fra skoleledelsen om aktuelle hændelser og statuspunkter til 

skolebestyrelsens orientering. 

 

Pia orienterede om følgende punkter: 

• Corona I: Nye retningslinjer fra 17.09. Det nye er især, at nære 

kontakter ikke skal hjemsendes, men blot skal testes.  

• Trivselspakkens penge: Trivselspakke 1 (bruges på fagligt løft, elevråd 

og klub) Trivselsaktiviteter2 og Sommerpakken (med opfordring 

politisk til, at man prioriterer SFO/Klub). Til de sidste to skal skolen 

have input fra SB, hvilket vi gør på oktobermødet. 

• Forældremøder: Pia deltager på forældremøderne i 0.-3. årgang og 

Vibeke på 4.-9. årgang. På ledermøder samler vi op fra 

forældremøderne, vi drøfter det i huskoordinatonsgruppen, og kan 

derefter tage de indtryk, vi har fået, med til orientering i SB.  

• Projekt Fælles om børn og unge: UngeZonen er sat i gang. Første gang 
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var torsdag den 16. september med stor indsats fra frivillige forældre. 

Aftenen var en stor succes, og vi håber på at det fortsat vil være en 

succes de kommende 5 torsdage. 

Hvad er vi optaget af på skolen? 

• Elevplaner: ’Coronabekendtgørelsen’ giver skolens ledelse mulighed 

for i skoleåret 21-22 at fravige lovgivningen omkring elevplaner. Man 

skal dog fortsat sikre, at forældrene orienteres om elevernes udbytte af 

undervisningen. Skolen arbejder med at finde en form til i år, måske 

baseret på de statusdokumenter vi udsendte i maj-juni 2021. Det kan 

fremlægges til input i bestyrelsen, når det er klar.  

• Udviklingsmøder med ’Back to basics’ som tema: Fokus på dansk, 

matematik, trivsel. Fokus på den enkelte elevs faglige status og 

udvikling. Fokus på morgentiden og holddeling i formiddagsmodulet. 

• Kommunalt projekt: Gode læringsmiljøer – Alle skal med. En 

fortsættelse af projektet fra forrige skoleår.  

• Nye medarbejdere: Vi arbejder på, hvordan vi får nye medarbejder 

godt med i fællesskabet og understøtter det gode teamsamarbejde 

• Corona II: Det er meget forskelligt, hvad man oplever, og hvordan 

eventuelle ’efterdønninger’ kommer til udtryk ved medarbejdere og 

elever. 
 

18.30-19.30 

Orientering 

& Drøftelse 

 

Prioritering af skolebestyrelsens arbejde – Del 1 
v. bestyrelsen 

 

Som besluttet på seneste møde, så anvendes dette bestyrelsesmøde til at 

bestemme fokus for bestyrelsen fremadrettet. Hvad ønsker vi som bestyrelse 

at arbejde med fremadrettet? 

 

Den nye bestyrelse har nu gennem tre møder haft lejlighed til at lære hinanden 

at kende. Formanden har givet status på skolens ståsted for de målbare 

tilsynspunkter, og skoleleder har givet en introduktion til skolens model og 

opbygning. Det er derfor nu tid til at prioritere det fremadrettede arbejde. 

 

Under dette punkt tager vi en tur rundet om bordet, og hvert 

bestyrelsesmedlem bedes give sit input til, hvad vi som bestyrelse skal arbejde 

med fremadrettet og hvorfor - gerne med 1-2 hovedprioriteter (5 min. per 

medlem). 

 

Input: 

• Alle skal med - også de dygtige børn. Hvordan holder vi de dygtige 

børn ”til ilden”? Hvordan skaber vi udfordringer for dem? Hvordan 

bevarer vi motivationen gennem hele skolegangen? 

• Orientering af forældrene om elevens udbytte af undervisningen. 

Elevplaner. SB vil gerne være med til at udvikle ”fede” elevplaner. 

Måske en Balleskoleelevplan? Åben plan er et mindset, så kan vores 
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elevplan også passe ind i vores model – ”Åben elevplan”? 

• Det gode fritidstilbud: Hvordan går det med SFO & Klub. Hvor mange 

tilmeldinger og udmeldinger har vi? Hvordan holder vi på børnene, så 

de ønsker at forblive i Klubben – det gode fritidstilbud for alle årgange? 

• Faglighed og læring. Styrke elevernes aktiviteter i skolen og i fritiden. 

• Gode læringsmiljøer. Elevrådet har talt om støjniveau på årgangene. 

Hvordan kan vi lave miljøer som skaber gode læringsmiljøer og 

mulighed for fordybelse også hvis man har brug for ro? 

• Fortællingen om Balleskolen – den gode historie om Balleskolens DNA. 

Hvad er vores profil? Hvilke beslutninger har vi truffet på baggrund af 

DNA´et? Lave en video eller andet som vi kan bruge til at fortælle om 

os som skole. 

• Arbejde ud fra fakta, data som er tilgængelige. 

• Mere åben mod omverdenen, kigge mere ud i lokalområdet. 

• Den gode pause. Hvad er det eleverne ønsker sig, og hvad er det 

lærerne ønsker sig, der er mulighed for i pauserne? 

• Kommunikation og dialog. Kommunikation mellem skole & hjem. 

Hvilke forventninger har vi til det, og hvordan sikrer vi en tillid mellem 

forældre og medarbejderne? Vi skal huske på den store brede 

forældregruppe vi har på Balleskolen. Ønske om, at man som forældre 

kan læse en enkel ’folder’ om skolen og vores særkende. 

• Hold fokus på, at vi laver god skole sammen: Vi er med til at spille 

hinanden gode. Hvordan sikrer vi, at vi er gode til at bakke hinanden 

op og hjælpe hinanden med at være gode? 

• Arbejde med de overordnede rammer – ikke i detaljer, men udstikke de 

overordnede rammer for skolens virke. 

• Husdagen. En nysgerrighed på de fag, der ligger på husdagene.  

• Fagenes tal og rammer og fordeling.  

 
19.30-19.40 

 
Pause 

19.40-20.45 

Drøftelse & 

beslutning 

 

Prioritering af skolebestyrelsens fokus – Del 2 
Efter input fra hele bestyrelsen, vil vi som bestyrelse i fællesskab evaluere 

input. Det er formanden og næstformandens anbefaling, at vi strukturerer 

dette omkring vores principper. Der kan altså blive tale om evaluering af 

eksisterende principper, tilføjelse af nye principper og pensionering af andre. 

 

Afslutningsvis lægger vi en tidsplan/årsplan for arbejdet. 

Vores aktuelle principper er: 
1. Princip for Balleskolemodellen 

2. Princip for SFO 

3. Princip for Lektieintegreret skole 

4. Princip for kommunikation mellem skole og hjem 

5. Princip for orientering af forældrene om elvens udbytte af undervisningen 

6. Princip for lejrskole 

7. Princip for fælles arrangementer i skoletiden. Traditioner 
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8. Princip for forpligtende samarbejde Balleskolen og Skægkærskole 

9. Princip for it-udstyr. ”BYOD” Bring your own device 

10. Princip for skole-hjem-samarbejde 

11. Princip for henvendelse til skolen og dens bestyrelse 

 

Vi besluttede, at vi fremadrettet vil arbejde med:  

• Gennemlæsning af de nuværende 11 principper: Simon og Søren 

arbejder med det inden næste møde. De giver en tilbagemelding til 

bestyrelsen på oktobermødet. 

• Nyt princip: Bestyrelsen vil gerne udarbejde et nyt princip om læring 

(læring, faglighed, motivation, udbytte). Vi bruger møderne 

fremadrettet på det, og finder den rette proces til det: Formandsskabet 

står for at beslutte arbejdsprocessen. 

• Om at skrive et princip: Vi vil som bestyrelse blive klogere på, hvordan et 

godt princip er bygget op: På næste møde ridser vi op, hvad et princip er (ud 

fra det kursus som bestyrelsen deltager i den 27.9.21) Bestyrelsen søger 

inspiration ved hjemmesiden for Skole og Forældre, og det fremlægges af Stine 

og Rune på oktobermødet. Hvis man falder over et princip, som bestyrelsen kan 

bruge til inspiration, sendes det på Aula til skolebestyrelsesgruppen, til 

inspiration inden næste møde. 

 
20.45-21.00 Outro 

20.45-21.00 

Drøftelse 
Eventuelt 
v. bestyrelsen 

 

Her kan fremsættes emner, tanker og ideer til bestyrelsens fremadrettede 

arbejde. 

 

• Anti-mobbestrategi. Følges den? Bliver vi som forældregruppe 

involveret? Ja, forældrene bliver involveret, hvis der gives samtykke fra de 

involverede. Ja, anti-mobbestrategien bliver fulgt, når/hvis skolen er informeret 

om eventuel mobning. 

• Hvordan ser skolens elevtal ud her ved den officielle skæringsdato 

05.09.21.? Elevtallet kommer her på hjemmesiden (link). Ønske fra et medlem 

om, at bestyrelsen får en orientering om elevtallets udvikling de seneste år.  

• Kan man se skolens årlige trivselsmåling for elever? Ja, den ligger på 

skolens hjemmeside her (link).  

 
 Bestyrelsesmøder for det kommende skoleår 

 

- Mandag den 25. oktober 

- Mandag den 29. november 

- Onsdag den 26. januar 

- Tirsdag den 22. februar 

- Onsdag den 23. marts 

- Torsdag den 21. april 

https://balleskolen.aula.dk/undervisning/undervisningsmiljoe
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- Onsdag den 18. maj 

- Torsdag den 16. juni 

 


